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Besvarelse af§ 37 spørgsmål 2022-129 om havnen i Tasiilaq 

Kære Harald Bianca 

Du har i henhold til § 37 i Forretningsorden for lnatsisartut stillet spørgsmål til 
Naalakkersuisut om havnen i Tasiilaq. Dit spørgsmål er henvist til min besvarelse. 
Spørgsmålet er gengivet nedenfor, efterfulgt af en besvarelse. 

Spørgsmål 1: Har Naalakkersuisut planer om at udvide havnen i Tasiilaq? 

Svar: Indledningsvis henviser jeg til Sektorplan for Havne 2017-2027, som er omdelt til 
samtlige medlemmer af lnatsisartut. Behovet for en udvidelse af Tasiilaq Havn står 
opført på prioriteringsliste 1 med følgende anførsel: 

"Tasii/aq modtager et stadig større antal turister, og har også en stadigt voksende 
befolkningstilvækst. Befolkningstilvæksten betyder stadigt stigende godsmængder til 
byen, som har en begrænset oplagsplads for containere, der allerede er under pres. Det 
anbefales, at oplagsområdet udvides ved nedsprængning af en klippe tæt på 
containerarealet. Herudover anbefales Atlantkajen udvidet i dybden, således f.eks. 
Royal Arctic Lines fartøjer og krydstogtsfartøjer kan anløbe anlægget." 

Der er på nuværende tidspunkt ikke afsat midler på finansloven til den nødvendige 
udvidelse af havnen i Tasiilaq, som anbefalet i sektorplanen. Der er på grund af det 
store udvidelsesbehov i flere af landets havne derfor behov for en koordineret 
prioritering af udvidelse af havne, hvor den nødvendige finansiering ikke mindst først må 
afsættes via finansloven " 

Jeg håber, at ovenstående besvarer dit spørgsmål. 

ig hilsen 

Erik Jensen 
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